
Skriftlig Forespørgsel til rådmanden for MSB.   14.05.25 

Afsender: Det konservative Folkeparti og Moderaterne i Aarhus Byråd. 

 

Der har i flere børn og unge sager i Tvangsfjernelses udvalget været beskrivelser om 
manglende udfyldelse af ansvar, opgave og funktion fra opholdsstedet Solbrinken. 

 

På den baggrund ønsker Det Konservative Folkeparti og Moderaterne følgende belyst: 

1. I en konkret sag med notat dato 11.12.2024 udtaler speciallæge i børne- og ungdoms 
psykiatri "2 gange har Solbrinken glemt aftalerne i klinikken, forældrene mødte op" 

Hvad er forvaltningens rådmandens holdning, handling på at Solbrinken glemmer vigtige 
aftaler for børn og unge der i tillid er anbragt hos dem? 

Er forvaltningen eller/og rådmanden bekendt med andre sager, hvor Solbrinken glemmer 
vigtige aftaler for børn og unge? 

2. Det er i flere sager fremkommet udsagn og noteret i flere protokoller at der handles 
med stoƯer på Solbrinken, hvad gør forvaltningen og rådmanden for at sikrer, dette 
stoppes og der er den nødvendige fokus på Solbrinken til at der ikke er denne nemme 
adgang til stoƯer for børn og unge? 

3. Det er i flere sager fremkommet udsagn og noteret i flere protokoller om at der dagligt 
er vold blandt børn og unge der er anbragt på Solbrinken.  

Hvad gør rådmand og forvaltningen for at sikrer, at de børn og unge som de har foreslået 
placeret på Solbrinken, ikke udsættes for vold? 

4. Det er i flere sager fremkommet udsagn om at der i konkrete sager, ikke laves eller 
udarbejdes dagsprogram, uge eller ferieplan. 

Lever Solbrinken om til at kunne varetage trygheden og sikrer de rigtige rammer for børn og 
unge med diagnoser, der har behov for dette? 

5. Det er i flere sager fremkommet udsagn og noteret i flere protokoller om at børn og 
unge, der er på Solbrinken ikke modtager skole tilbud i uger og måneder, men får lov til 
at passe sig selv på værelset. 

Et af mange andre formål med anbringelse på solbrinken, er at sikrer at børn og unges får fast 
skoletilbud, dette leveres ikke i flere tilfælde, hvad gør rådmanden/forvaltningen for at sikrer at 
der reelt gives skoletilbud? 



6. Det er i flere sager fremkommet udsagn om at der IKKE gives 1:1 støtte til lektier og 
heller ikke hjemmeundervisning til støtte for børn og unge med behov.  

Lever dette op til rådmandens/forvaltningens aftale med Skolebrinken og hvad gør 
forvaltningen konkret for at sikrer børn og unge for den nødvendige støtte, som de akut har 
behov for? 

7. Det er i flere sager fremkommet udsagn om at unge sendes afsted til speciallæge, 
uden nødvendige dokumenter, Solbrinken sikrer sig IKKE at den unge har dette med 
sig.  

Hvordan vil rådmand/forvaltning sikrer at Solbrinken efterlever deres rolle, ansvar og 
forpligtigelser? 

8. Børn og unge der har behov for dagligt vigtig indtagelse af medicin, indtager det ikke, 
der er udsagn om at Solbrinken ikke bistår og hjælper. 

9. Har rådmanden kendskab til disse forhold på Solbrinken, hvad agter rådmanden at 
foretage sig og hvor mange børn og unge har der været placeret på Solbrinken siden 
2020? 

10. Hvordan arbejder MSB sammen med MBU omkring børn og unge med bekymret 
fravær? 

11. Anvender MSB ansatte fra MBU i indsatsen for at støtte forældre, når børn og unge har 
bekymrende fravær? 

12. I hvor mange tilfælde har forvaltningen indskærpet overfor en institution, at de skal 
efterleve aftaler, praktiske aftaler med børn og unge mm – helt konkret? 

Denne forespørgsel sendes, på baggrund af forhold som i ordlyd er fuldstændigt 
uacceptabelt, når formålet med en anbringelse bl.a. er at beskytte og støtte børn og unge. 

Med venlig hilsen  

Bünyamin Simsek, Mette Skautrup    Polly Dutschke     

Det Konservative Folkeparti        Moderaterne       

          

 


